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Förslag till DAGORDNING vid 

ordinarie årsmöte 2023-02-11 i Furudal 

 
1. Årsmötet öppnas av styrelsens ordförande, vice ordförande eller någon annan 

person som styrelsen utsett. 

2. Godkännande av röstlängden. 

3. Val av ordförande för årsmötet 

4. Styrelsens anmälan om protokollförare vid mötet. 

5. Val av två justerare och rösträknare som tillsammans med mötets ordförande 

ska justera protokollet. 

6. Beslut om närvaro- och yttranderätt förutom för de personer som avses i 

moment 8. 

7. Fråga om mötet blivit stadgeenligt utlyst. 

8. Fastställande av dagordningen 

9. Redovisning av föregående verksamhetsår 

a) styrelsens verksamhetsberättelse med redogörelse för arbetet med 

avelsfrågor. 

b) balans- och resultaträkning 

c) revisorernas berättelse 

10. Fastställande av balans- och resultaträkning samt beslut om disposition av 

resultatet. 

11. Styrelsens rapport om uppdrag från föregående årsmöte 

12. Beslut om ansvarsfrihet för styrelsen. 

13. Beslut om styrelsens förslag till: 

a) verksamhetsplan 

b) rambudget 

c) information om medlemsavgiften 

14. Beslut om antalet ledamöter och ersättare i styrelsen 

15. Val av ordförande, ledamöter och ersättare I styrelsen enligt §8 samt beslut om 

ersättarnas tjänstgöringsordning. Valbara är de kandidater som nominerats i 

enlighet med §8 

16. Val av revisorer enligt § 9. 

17. Val av valberedning enligt § 10. 

18. Beslut om omedelbar justering av punkterna 14 – 17 

19. Beslut om:  

a) ärenden som styrelsen hänskjutit till årsmötet,  

b) motioner enligt moment 9.  

 

Ärenden som inte handlagts enligt moment 7 kan tas upp till diskussion men 

inte till beslut. 

 

20. Årsmötet avslutas av styrelsens ordförande eller, om denne inte är närvarande, 

av årsmötets ordförande. 
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VERKSAMHETSBERÄTTELSE 
Styrelsen för SPHK:s rasklubb för samojed får härmed avge följande verksamhetsberättelse för 

tiden 2022 01 01 - 2022 12 31 

 

Styrelsens har haft följande sammansättning: 

 

Ordförande (AU) Ann-Christine Laúrsen  

Vice ordförande Anneli Jönsson 

Sekreterare (AU) Carina Cansund  

Kassör (AU) Heléne Werner 

Ledamöter Alexander Ringdahl, Håkan Nisula och Helena Persson (t om 2022-

06) 

Suppleanter Rikard Linde och Sara Edin-Mårtensson 

 

  

Revisorer Jonas Öhrn och Natalie Austen Öhrn 

Revisorsuppleant Jeanette Jensen och Stina Hween 

 

Valberedning Helene Larsson, sammank., Lotta Sjaunja och Ann Engström 

 

Sammankallade i kommittéer/arbetsgrupper: 

Aktivitets- Rikard Linde 

Avel/RAS- Carina Cansund 

Prov-/meriterings- Håkan Nisula 

Ungdoms- Sara Edin Mårtensson 

Utställning- Heléne Werner 

 

Meriteringssekr. Håkan Nisula 

Webbansv. Alexander Ringdahl Hemsidan (www.sphk.se/samojed) uppdateras 

vid behov och där finns information om rasen, olika aktiviteter, 

information från styrelsen/arbetsgrupper/kommittéer m m.  

  

Valpförmedlare Isabell Karlsson-Rydell, - några få kullar har under året anmälts  

 

 

 

 

 

 

 

 
  

http://www.sphk.se/samojed
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Rapporter: 

Utställning   

Officiell utställning i Furudal 2022-02-11,  

domare Ann Carlström - INSTÄLLD pga COVID-19 

 

Officiell utställning i Degeberga 2022-04-24, domare: Karin Sjöholm-Östlund   

Antal anmälda: 36 st 

 

BIR:  Sun Master’s Falling In Love 

BIM:  Swedsam’s Karisma of Akasha 

BIR-Bruks:  Swedsam’s Karisma of Akasha 

BIM-Bruks: Bivvilis Black Pearl Pepper  

BIR-valp:  Newsam’s John Lennon 

BIM-valp: Newsam’s Joan Jett 

BIR-veteran:  Bielkersmils Etna of Pepper 

BIM-veteran: Newsam’s Anthony Hopkins 

 

Prov- och meritering:  

Furudal 2022-02-12-13: DP10 och DP20+ INSTÄLLT pga COVID-19 

Furudal 2022-02-15-16: DP60 INSTÄLLT pga COVID-19 

 

Har i samarbete med aktivitetskommittén tagit fram ett inofficiellt klövjetest för samojed 

och under andra halvan av året har 11st samojeder klarat bronsmärket genom 

klövjevandringarna som genomförts från Luleå i norr till Sjöbo i söder. 

 

Även distansutmaning har s fram där du skriver upp alla aktiviteter du gör tillsammans 

med din hund. I år gäller (från 1/7-31/12) det att gå, springa, cykla, skidåkning mm 105 

mil för bronsmärket. Det är 42 samojeder som tillsammans med sina ägare klarat 

bronsmärket. 

 

Ungdomskommittén 

Under året som gått har det bollats med flera olika personer om hur man kan göra 

barnracet till en rolig tillställning för barnen. Det har varit lite klurigt att göra en bana 

som ska passa olika åldrar, men vi hoppas att det ska bli bra.  

I somras hade vi även en liten rallyträning samt en utställningsträning där det deltog 

några barn med sina föräldrar där dem fick prova på att jobba lite med sina samojeder. 

Det var väldigt uppskattat och hoppas att vi ska kunna göra liknande i sommar igen. 

 

Aktivitetskommittén 

Planerade för olika aktiviteter i samband med Furudalsveckan - INSTÄLLT pga COVID-

19. 

Se prov och meritering. 
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RAS/Avel - RASA 

Kommittén består av Carina Cansund - sammankallande, Christina Bjerstedt-Ohlsson, 

Eva Olsson, Anneli Jönsson och Elisa Perkiö. 

Kommittén har haft 3 möten via Teams. 

 

Vi har haft 3 uppfödarmöten via teams vid olika tillfällen i maj, bla så diskuterade vi 

HD och ED har diskuterats på alla mötena 

HD - index sen 2016 

Några med ED, 

Vi diskuterade mycket om ED och hur man kommer till rätta med det 

Gamla hundar som är kastrerade och ofta lite överviktiga får diabetes 

Att en/ några få uppfödare upplevt “växtvärk”, panosteit 

Vi ska passa oss för att leta fel på våra hundar 

Vi diskuterade gonioskopering. Gjordes på samojeder i början på 90 talet 

Övergångskota- hur vanligt är det? 

 

 

Föreläsning om skk:s nya köpeavtal genom samojedägare som jobbar som advokat 7 

juni kl.19.00 via zoom 

 

Carina, Anneli och Elisa deltog under november på skks avelskonferans, Varför har det 

blivit så svårt att välja 

avelsdjur. Intressant, givande och många tankeställare 

 

Mätbara mål som skall utvärderas årligen av rasklubben 
Även 2022 var pandemi år och mycket blev inställ i början på året.  Så därför så saknas 

en del utvärderingar 

 

42 kullar registrerade 2022 

13 kombinationer med kullindex under 100,  

1 kull med exakt 100 i index. 

6 utan kullindex varav 2 med utländsk pappa,  

3 med oröntgad avelshund/tik vid parningstillfället,  

1 med båda föräldrarna oröntgade båda två under 1 år vid parningen. 
 

2 hundar under 2022 fått disqualified, pga storlek och mentalitet 
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Rasen ligger relativt stadigt mellan 250 - 300 registreringar per år.  

Pandemiåret 2021 stack ut med 370 registrerade. 

 
 

Vi ser ibland att alltför unga djur går i avel. Även om det är marginellt få är det tråkigt ur 

ett djurvälfärdsperspektiv. 
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Vi behöver fortsätta belysa vikten av att enskilda avelsdjur inte får för stor spridning i 

populationen. De individer som toppar listorna ligger väl högt i antalet barnbarn i 

förhållande till raspopulationens helhet.    

                 
Rasen ligger runt 1 - 1,5% i inavelsgrad per år, vilket utifrån ett populationsperspektiv i 

förhållande till många andra raser får ses som en acceptabel nivå.  
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Det är glädjande att se att samojeden har en högre andel friröntgade hundar. Dock kan 

vi konstatera att det är ytterst viktigt att fortsätta informera våra uppfödare om vikten att 

inte helt utesluta hundar ur aveln bara för att det är lätt att stirra sig blind på en bokstav. 

Genom införandet av HD-index 2016 fick vi ett bra hjälpmedel. En kombination 

rekommenderas att ligga på över 100 i preliminärt kull-index. 

Vi har för övrigt förutom god ledhälsa ett flertal andra egenskaper att värna om. 
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Styrelsemöten:  Styrelsen har hållit 12 protokollförda teamsmöten samt 

konstituerande möte den 26/3. Arbetsdag - digitalt 20/8 

 

 

Medlemsmöte:      2 st via TEAMS och 1 anordnades i samband med utställningen 

Degeberga 24/4 

 

Medlemmar:  Antal medlemmar per den 31/12-2022 var 364 st 

 

Medlemstidning: POLARHUNDEN; ges ut av SPHK-C och har utkommit med 5 nr.  

Då det är vår medlemstidning, glöm inte att skriva artiklar/skicka in 

material. 

 

Ekonomi: Den ekonomiska ställningen framgår av separat redovisning. 

Klubbens löpande utgifter har finansierats bl a genom 

medlemsavgifter/bidrag från SPHK-C och inkomster från 

utställningar, dragtävlingar/meriterings tillfällen. I övrigt hänvisas till 

bokslutet. 

 

TACK ALLA MEDLEMMAR FÖR DET GÅNGNA VERKSAMHETSÅRET. 

 

Styrelsen vill också tacka  

SPHK-C, SPHK:s distrikt samt ”VÅRA EGNA” förtroendevalda för ett 

gott samarbete! 

 
 

Ann-Christine Laursen 

ordförande 

 

 

 

 Anneli Jönsson Carina Cansund Helene Werner 

 vice ordförande sekreterare kassör 

 

 

 

   Alexander Ringdahl Håkan Nisula 

   ledamot ledamot 

 

 

 

Sara Edin Mårtensson  Rikard Linde 

 ersättare  ersättare 
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EKONOMISK RAPPORT 

 
Resultatrapport 
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Balansrapport 

 

 
 
  



 

13 
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FÖRSLAG TILL BUDGET 2023 

Konto  Budget 2022 Utfall  Budget 2023 

3110 Furudal - Utställning 0 0 15000 

3111 Furudal - Drag 0 0 16000 

3113 Furudal - Middag 0 250 7000 

3114 Furudal - Lotteri 0 0 2000 

3116 Furudal - Övrigt 0 0 0 

3120 Degeberga - Utställning 10000 13460 10000 

3989 Rasklubbsbidrag SPHK:c 10000 10000 10000 

4110 Furudal - Utställning kostnader 0  0 -6000 

4111 Furudal - Kostnad för spårdragning 0 0 -10000 

4112 Furudal - Drag kostnader 0 0 -3000 

4113 Furudal - Middag kostnader 0 0 -5000 

4115 Furudal - Rosetter och pokaler 0 0 -6000 

4116 Furudal – Övriga kostnader 0 0 -2000 

4120 Degeberga – Utställning kostnader -6000 -3353 -4000 

4130 Årsmöte -3000 -2959 -1500 

4131 Årets hund 0 0 -1500 

4140 Utbildning/kurs -3000 -3126 -3000 

4150 SKK Stambokföringsavgifter – utställning -1300 -1530 -2000 

4151 SPHK avsättning till domar/avelskonf + phm -900 -1020 -1000 

4160 SKK stambokföringsavgifter – meritering -800 0 -1000 

4161 SPHK avsättning till domar/avelskonf + phm -500 0 -700 

4170 Rasrepresentation/monter -1000 -978 -1000 

6110 Kontorsmaterial -400 0 -700 

6250 Porto -300 -550 -500 

6310 Klubbförsäkring -600 -570 -600 

6390 Övriga kostnader -1000 -120 -1000 

6570 Bankkostnader -1200 -1565,40 -1500 

7330 Reseersättningar -8000 -5849 -8000 

 Totalt: -8000 -460,40 0 
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VERKSAMHETSPLAN 

Preliminär verksamhetsplan för SPHK:s rasklubb för samojed verksamhetsåret 2023 

 

Rasklubbens uppdrag och arbete 

Fortsätta arbeta i enlighet med SKK:s direktiv att hålla vårt arbete med rasen i linje med 

SPHK:s stadgar samt rasens standard och i huvudsak fokusera på rasens specifika 

egenskaper och det användningsområde som framgår av rasstandarden. Fortsätta 

skapa tillfällen där vi tillsammans har möjlighet att diskutera vårt arbete I förhållande till 

stadgar och rasstandard vid medlems- och uppfödarmöten. 

 

Medlems- och uppfödarmöten 

Rasklubben skall hålla minst ett större medlems- och uppfödarmöte i samband med 

vinterveckan med fokus på utvärderings-punkterna i RAS. Utöver detta skall 

rasklubben arbeta för att fler möten hålls under året med vidare diskussioner kring 

arbetet med rasen. 

 

Utställningar: 

2 st officiella utställningar kommer att anordnas  

Furudal 10 februari 2023, domare Petra Högberg 

Degeberga 22 april 2023, domare Ann-Christine Edoff 

 

Prov/meritering: 

Styrelsen ansvarar för att arrangera meriteringar i samband med samojedernas 

vintersamling. 

Furudal 2023-02-11-12 anordnas DP10, DP20+ 

Furudal 2023-02-13 anordnas DP10 

Furudal 2023-02-14-15 anordnas DP60 

 

Alla meriteringstillfällen kommer att finnas på hemsidan. 

 

Styrelsen ska verka för att barmarksprov arrangeras och locka nya deltagare till start. 

Om det inte arrangeras barmarksprov kommer detta ev att tas bort i 

meriteringsreglerna vid nästa revidering. 

 

Avel/RAS: 

Planera för 1-2 fysiska och 1-2 digitala uppfödarmöten under 2023.  

Arbeta med avel- och rasfrågor som syftar till att bevara rasens särart och specifika 

egenskaper, som bl.a. en funktionell polar draghund. Enligt SPHK:s stadgar är 

rasklubbens uppdrag att bevara och utveckla rasens specifika egenskaper som bl.a. 

draghundar. Samojeden skall fortsätta vara det naturliga valet för den ägare som söker 

en aktiv och arbetsam friluftshund. 

 

Aktivtets: 

Planerar för kringaktiviteter under Furudals veckan. Samarbetar med prov/meritering 

för att anordna klövjevandringarna på olika platser i Sverige 
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Ungdoms:  

Arbeta för att ordna träffar under året. Ansvarar för barnracet I Furudal 

 

Årsmöte 2023 

Styrelsen skall i samband med vintersamlingen i Furudal hålla årsmöte på plats. 
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VALBEREDNINGENS FÖRSLAG 

 

Ordförande:   Ankie Laursén   1 år          Omval 

Ledamöter:   Heléne Werner            2 år         Omval 

    Alexander Ringdahl   2 år  Omval 

    Anna Danielsson   2 år  Nyval                                       

                                                                                          

                                 Anneli Jönsson   1 år kvar 

    Carina Cansund   1 år kvar 

    Håkan Nisula     1 år kvar 

 

Ersättare: Annette Klarén   2 år         Nyval 

Mika Sjaunja    1 år  Fyllnadsval 

  

Revisorer:   Jonas Öhrn    1 år         Omval 

    Natalie Austen Öhrn   1 år         Omval 

Revisorsuppleanter: Jeanette Jensen    1 år         Omval 

    Stina Hween              1 år          Omval 

Valberedning: Förslag från årsmötet; 3st  

1 st sammankallade om 1 år 

1 st om 2 år 

1 st om 1 år  

  

 

 

Helene Larsson, sammankallande, Lotta Sjaunja & Ann Engström
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MOTION 1 

Är det upp till styrelsen att bestämma vilka som får vara med och 

hjälpa till? 

 

- Alla medlemmars rätt att vara engagerade och delaktiga i 

rasklubbens arbete 

 
Bakgrunden till denna motion är följande. Efter att nuvarande styrelse blivit 

invald valde man att avsätta ett antal medlem från deras uppdrag i olika 

komiteer, bl.a avelskommiten, som meriteringssekreterare, m.m. Detta berör ett 

flertal individer. Detta skedde utan att man givit någon saklig förklaring eller 

orsak till styrelsens beslut. Utan att dessa har misskött sitt uppdrag har man 

alltså avsatt personer som i många år jobbat för styrelsen och klubben, lagt 

oerhört mycket tid av sin fritid och semester för att arbeta för rasen i form av 

uppdrag i styrelse i kommiteer, som meriteringssekreterare och som 

funktionärer under hela vintersamlingen i många år där de varit kärnan till 

attarrangemanget genomförts varje år. Dessa personer har även lagt mycket tid 

på utbildningar som skall gynna rasen, utbildningar som klubben betalat för. 

Efter att man avsatt dessa och meddelat att dessa inte längre är önskvärda i 

föreningen har man, i brist på kompetens i kommiteerna, lagt ytterligare pengar 

på att utbilda nya medlemar inom kommiteen då denna kompetens nu saknats. 

 

Man kan fråga sig om det är lämpligt att avsätta kunniga och engagerade 

medlemmar när styrelsen under senaste medlemsmötet efterlyst just frivilliga till 

attställa upp för klubben, samt menade att utan engagerade medlemmar så 

kan klubben i framtiden inte längre erbjuda en samojedvecka med alla de 

aktiviteter man är van vid. Det känns väldigt märkligt att det är upp till styrelsen 

att bestämma vilka som får vara aktiva i klubben. Är inte hela poängen med en 

klubb att alla som vill engagera sig skall få det och utan engagerade eldsjälar 

så faller klubben samman? Varför väljer man då att slänga ut just dessa? Är det 

för att de jobbar för den arbetande samojeden? Det är svårt att tänka sig att 

vuxna människor skulle slänga ut andra vuxna människor för att man inte tycker 

samma sak, men det är onekligen lätt att börja undra om inte så är fallet. Varför 

har styrelsen inte varit rädd om dessa eldsjälar? 

 
Jag vill att årsmötet röstar för varje att-satts var och en för sig: 

 

Att rasklubben offentligt ber de drabbade medlemmar om ursäkt. 

Att rasklubben skickar ett personligt brev till desom avsatts och är utfrysta från 

delaktighet i klubbens arbete, samt erbjuder dom att återinträda i arbete i de 

kommitteer och arbetsgrupper de tidigare arbetade i, om de fortfarande är 

intresserade av att vara med. 
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Mvh Mia Ågren 

 

 

 

Styrelsens svar på motionen: 

Styrelsen yrkar att motionen avslås 
Alla medlemmar får vara med och hjälpa till i olika aktiviteter. Det är styrelsen som 

beslutar om vilka som ska ingå i kommittéer. Kommittéer kan be medlemmar om hjälp 

och antalet medhjälpare kan variera över tid. Det handlar om att använda sig av 

kunskapen i klubben. 
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MOTION 2 

Framtiden för vinterträffen och dess meriteringar 

 
Med denna motion vill vi att styrelsen prioriterar dragmeriteringarna under en 

samlad vinterträff, om det i en framtid skulle vara så att mängden aktiviteter 

måste begränsas. 

 

Bakgrunden till denna motion är det som styrelsen uttalade under senaste 

digitala medlemsmötet, där man diskuterade problemen med att få tag i 

funktionärer till de olika arbetsposterna under vinterveckan. Man nämnde då att 

man i framtiden kan behöva korta ner träffen för att styrelsen skall klara av att 

arrangera evenemanget. Tidigare styrelser har alltid tagit detta ansvar, vilken 

nuvarande och framtida styrelser även bör klara av. Styrelsen kan givetvis 

delegera arbetet, men har det yttersta ansvaret att det blir gjort. 

 
Att ha kvar dragmeriteringarna är oerhört viktigt av flera olika anledningar. Dels 

är det rasklubbens ansvar att utvärdera våra hundar och dess avelsvärde, 

framför allt nu när distrikten inte längre arrangerar tävlingar och 

meriteringstillfällen. Det innebär att ansvaret blir ännu tyngre för rasklubbens 

styrelse att tillse att detta faktiskt blir av. Kvar blir då rasklubbens årliga 

vinterträff som det absolut viktigaste tillfället att meritera sina hundar på. Det är 

också oerhört viktigt att meriteringstillfällena ges vid samma tillfälle, då det är 

långt att resa för den enskilda hundägaren och man behöver kunna få till flera 

meriteringar under kort tid. Vinterträffen är också redan en mötesplats för 

samojedägare från fler länder än bara Sverige som kommer hit just för att 

kunna meritera på snö och där det finns möjlighet att knyta kontakter med 

andra hundägare. Den svenska vinterträffen är redan internationellt välkänd 

och har gott rykte, vilket rasklubbens styrelse bör vara rädd om. Då många 

utländska förare besöker vår träff och meriterar sina hundar, får vi möjlighet att 

se hur deras hundar presterar i förhållande till våra svenska hundar. Detta 

öppnar också upp för avelssamarbete mellan länderna, vi får möjlighet att 

kanske para våra tikar med nytt blod och därmed hjälpa till attöka den 

genetiska variationen i rasen. Rasen idag har ett stort problem vad det gäller 

genetisk variation och arbetsegenskaper. 

 
Av de aktiviteter som erbjuds under vinterträffen är dragmeriteringen den 

aktivitet som är svårast att ersätta via något annat arrangemang då rasklubben 

bara annordnar ett evenemang för just detta. Utställning är lättare att ersätta då 

det finns flera alternativa utställningar att åka till. Rasspecialen kan egentligen 

arrangeras vilken tid på året som helst, även om en vinterutställning är att 

föredra då det är en polarhund vi har 

 

Jag vill att årsmötet röstar för varje att-satts var och en för sig: 

 



 

21 
 

Att ansvaret för att meriteringar planeras för och faktiskt genomförs under en 

samlad vinterträff, ligger på rasklubbens styrelse. 

Att styrelsen ansvarar för att minst ett dp10 planeras för och erbjuds 

medlemmarna under samlad vinterträff varje år. 

Att styrelsen ansvarar för att minst ett dp20 planeras för och erbjuds 

medlemmarna under samlad vinterträff varje år. 

Att styrelsen ansvarar för att minst ett dp60 planeras för och erbjuds 

medlemmarna under samlad vinterträff varje år. 

Att styrelsen ansvarar för att minst ett dp10, dp 20 och dp 60 planeras för och 

erbjuds medlemmarna under samlad vinterträff varje år. 

Att styrelsen ansvarar för att minst ett dp 10 planeras för och erbjuds som inte 

sammanfaller med dp20 och dp60, för att man inte ska behöva välja mellan att 

meritera dp 10, dp20 eller dp60. 

 
 

 
Mvh Mia Ågren 

 

 

 

 

 

 

Styrelsens svar på motionen: 

Styrelsen yrkar att motionen avslås 
Det ligger inte i styrelsen uppdrag att arrangera en vinterträff under längre tid 


